
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 18. januar 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 447

Vil ministeren bekræfte, at kvælstofudledningen har udviklet sig fra 59.000 tons (2016,

normaliseret for nedbør) til ca. 60.000 tons (2017)? Miljø- og Fødevareministeriets pres-

semeddelelse ”Ellemann-Jensen: Vi skal nå målene for vandmiljøet” fra den 14. januar

2019 konkluderer, at "Nye tal fra Aarhus Universitet viser, at udledningen af kvælstof til

vandmiljøet ligger på niveau med de foregående år" (https://mfvm.dk/nyheder/nyhed/

nyhed/ellemann-jensen-vi-skal-naa-maalene-for-vandmiljoeet). Vil ministeren bekræfte, at

denne konklusion er misvisende og ikke stemmer overens med fakta, idet Aarhus Univer-

sitet i sin nyhed "Mere kvælstof i det danske havmiljø” fra den 15. januar 2019 konklude-

rer, at ”Der blev udledt mere kvælstof fra de danske vandløb til havet i 2017 end året før,

viser et udkast til årets NOVANA-rapport for vandløb" (http://dce.au.dk/aktuelt/nyheder/

nyhed/artikel/mere-kvaelstof-i-det-danske-havmiljoe/)?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Øjvind Vilsholm (EL) og Søren Egge Rasmussen

(EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen

formand
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